
 
 

 
 
Monaco: welcome progress on modernising democracy, but some 
promises not yet honoured 
 
Strasbourg, 21.11.2008 - PACE’s co-rapporteurs on Monaco have welcomed the progress 
achieved by the Principality since it joined the Council of Europe four years ago, but pointed 
to some promises it has not yet honoured. In a declassified information note on a recent 
visit, Leonid Slutsky (Russia, SOC) and Pedro Agramunt (Spain, EPP/CD) said adoption of 
the law on the functioning of the National Council would be a key part of the on-going 
programme to modernise the Principality’s democratic institutions. They also called on 
Monaco to honour “without further delay” its promise to ratify the revised European Social 
Charter. 
 
Information note (PDF) 
 
 
 
Monaco : la modernisation de la démocratie progresse, mais 
certaines promesses ne sont pas encore honorées 
 
Strasbourg, 21.11.2008 - Les co-rapporteurs de l’APCE sur la visite d’information à Monaco 
saluent les progrès accomplis par la Principauté depuis son adhésion au Conseil de 
l'Europe il y a quatre ans, mais attirent l'attention sur certaines promesses non encore 
honorées. Dans une note d'information déclassifiée, relative à une visite récente dans le 
pays, Leonid Slutsky (Fédération de Russie, SOC) et Pedro Agramunt (Espagne, PPE/DC) 
indiquent que l'adoption de la loi sur le fonctionnement du Conseil National sera un élément 
majeur du programme en cours relatif à la modernisation des institutions démocratiques de 
la Principauté. Ils invitent également Monaco à honorer «sans plus attendre» ses 
engagements en ce qui concerne la ratification de la Charte sociale européenne révisée. 
 
Note d’information (PDF) 
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http://assembly.coe.int/CommitteeDocs/2008/20081113_amondoc29_2008.pdf
http://assembly.coe.int/CommitteeDocs/2008/20081113_fmondoc29_2008.pdf

